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Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

W ostatnim czasie pojawiają się sprzeczne informacje dotyczące bloku energetycznego 910 MW 

w elektrowni „Nowe Jaworzno”. 

Z informacji wynika, że po raz kolejny ten blok został wyłączony celem dokonania awaryjnej naprawy. 

W ostatnim czasie prasa branżowa alarmuje, że temu blokowi może grozić awaria z powodu braku 

odpowiedniego gatunkowo węgla, gdyż do bloku oprócz węgla trafiają zwykle też kamienie, śruby, a nawet 

część gumowych opon. Z tego powodu taśmy transportowe psują się czasami nawet 200 razy dziennie. 

Bardzo niepokojąca jest również informacja, że węgiel sprowadzany przez Tauron z Indonezji nie przeszedł 

odpowiednich badań jakościowych i nie może być używany w bloku 910 MW. Do wykorzystania nie nadaje 

się również węgiel koksujący, który jest sprowadzany do elektrowni z kopalni „Brzeszcze”. Czy prawdą jest 

wobec tego, że przedstawiciele Rafako informowali już pana wicepremiera Sasina i Mateusza Bergera, 

pełnomocnika rządu do spraw strategicznej infrastruktury energetycznej, oraz alarmowali, że już od maja tryb 

pracy bloku 910 MW jest trybem awaryjnych niedoborów węgla? 

Podstawowe pytanie jest takie: czy została opracowana jednolita strategia, której celem jest usunięcie 

problemów związanych z pracą bloku, którego koszt wybudowania wyniósł 6,5 miliarda zł? Trzeba pamiętać, 

że funkcjonowanie tego bloku w systemie energetycznym w Polsce stanowi bardzo istotną wartość, gdyż 

krótkoterminowe, 3-godzinne, wyłączenie tego bloku spowodowało konieczność sprowadzania z zagranicy 

2,5 tysiąca MW energii. 
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